



National Latina Institute for Reproductive Justice

FOR IMMEDIATE RELEASE: April 13, 2023

CONTACT: Catherine Lozada, Conway Strategic

E-Mail: media@latinainstitute.org

Alliance for Hippocratic Medicine v. FDA
5th Circuit Ruling Statement

English

Statement from Lupe M. Rodríguez, Executive Director, National Latina Institute for Reproductive Justice

"While we are relieved that our communities can continue to access medication abortion care, we're disappointed that the 5th Circuit reinstated medically unnecessary restrictions on medication abortion care. This puts politics over the health and wellbeing of people who need abortion care and will directly impact Latinas/xs who already [face the most harm](#) caused by abortion bans. Make no mistake: this is part of an agenda to ban abortion nationwide.

"Here at the National Latina Institute for Reproductive Justice, our fight continues as we build power in Latino/x communities from coast to coast to ensure everyone has access to the healthcare they need, including medication abortion. We urge the Administration to take immediate action to limit the impact of this decision and protect people who need this important care."

Español

Declaracion de Lupe M. Rodríguez, directora ejecutiva del Instituto Nacional de Latinas por la Justicia Reproductiva

«Si bien nos tranquiliza el hecho de que nuestras comunidades pueden continuar teniendo acceso al aborto con medicamentos, nos decepciona saber que la Corte del 5º Circuito restableció restricciones médicaamente innecesarias para acceder al aborto con medicamentos. Esto pone la política por encima de la salud y el bienestar de las personas que necesitan los servicios de aborto y afectará directamente a las Latinas/xs [que ya enfrentan el mayor daño](#) causado por la prohibición del aborto. No se equivoquen: Esto es parte de una agenda para prohibir el aborto en todo el país.

«En el Instituto Nacional de Latinas por la Justicia Reproductiva, continuaremos generando poder en las comunidades Latinas/xs en todo el país para que todas las personas tengan acceso a los servicios de salud que necesitan, incluyendo el aborto con medicamentos. Instamos a la administración a tomar medidas inmediatas para limitar el impacto de esta decisión y proteger a las personas que necesitan estos servicios tan importantes».